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Zápis z 2. jednání Školské komise RMČ Praha 22 ze dne 23. 5. 2023 
 
Přítomni: viz. prezenční listina  
Omluveni: Mgr. Jana Chladná, Mgr. Jiří Měchura, Ing. Roman Petr, MPA,  
 
Program: 
1) Hlasování o programu.  
2) Výsledky zápisů do MŠ, ZˇAS, kapacity škol. 
3) Výsledky přijímacího řízení na střední školy, gymnázia 
4) Workshop pro učitele na téma LGBT (zhodnocení), náměty pro další vzdělávání v rámci MČ. 
5) Finanční gramotnost pro žáky základních škol. 
6) Zapojení MŠ, ZŠ do akcí MČ. 
7) Různé. 
 
1) Úvod, doplnění, hlasování a schválení programu. 
a) Přítomní členové školské komise hlasovali o přítomnosti paní Mgr. Veroniky Špalkové Kuželové a 
Bc. Hany Vagenknechtové po celou dobu zasedání. 
Školská komise hlasovala takto: 
Hlasování: PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
 
b) Program byl doplněn na návrh Bc. Filipa Musila, DiS. a Ing. Radky Motlochové o body 8) a 9)  
Hlasování: PRO: 8  PROTI: 0  ZDRŽEL SE: 0 
Program komise byl odsouhlasen v tomto znění: 
 
1) Hlasování o programu.  
2) Výsledky zápisů do MŠ, ZŠ, kapacity škol. 
3) Výsledky přijímacího řízení na střední školy, gymnázia 
4) Workshop pro učitele na téma LGBT (zhodnocení), náměty pro další vzdělávání v rámci MČ. 
5) Finanční gramotnost pro žáky základních škol. 
6) Zapojení MŠ, ZŠ do akcí MČ. 
7) Příprava akce na Přijímačky na nečisto pro žáky 9. tříd ZŠ z Prahy 22 pro testy CERMAT ve školním 

roce 2024/2025. 
8) Vývoj populace (využití demografického portálu) 
9) Různé 
10) Odpovědi na dotazy členky komise paní Mgr. Jany Chladné 
Pozn. Při hlasováni nebyli přítomni F. Musil a A. Jiravová Čapková. Na jednání školské komise přišli později. 

 
2) Výsledky zápisů MŠ, ZŠ, kapacity škol 
3) Výsledky přijímacího řízení na střední školy, gymnázia 
 
R. Pecáková 
Informovala o: 
- výsledcích zápisů za všechny tři mateřské školy v MČ Praha 22. Ředitelky mateřských škol 

obvyklým způsobem zveřejnily pod číselnými kódy seznamy přijatých dětí, tzv. 1. kolo. Výsledek 
a výstupy o přijímání dětí k předškolnímu vzdělávání budou známy až po dalších kolech, kdy 
budou postupně uvolňována místa duplicitního přijetí do jedné či více školek. Na webových 
stránek mateřských škol jsou veškeré informace k průběhu a postupu přijímacího řízení. 

Mgr. V. Špalková Kuželová 
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- Byl zodpovězen dotaz na postup při odvolání proti nepřijetí v průběhu přijímacího řízení do MŠ. 
Zákonní zástupci dětí mají ze zákona nárok na odvolání proti nepřijetí do mateřské školy. 
Odvolání se podává k odboru školství, mládeže a sportu MHMP prostřednictvím ředitelky dané 
mateřské školy. Ve fázi probíhajících kol přijímacího řízení není odvolání zatím důvodné. Zákonní 
zástupci jsou o výsledcích dalších kol přijímacího řízení průběžně informováni. O ukončení 
přijímacího řízení budou informováni. Po ukončení přijímacího řízení/po obdržení rozhodnutí 
o nepřijetí lze podat odvolání.  

Ing. et. Mgr. Michaela Konečná 
- Bylo podáno 101 žádostí o přijetí. Bylo přijato 55 dětí s trvalým bydlištěm ve školském obvodu 

MŠ. Byly přijaty i děti ve věku 2-3 roky do třídy pro děti dvouleté – tato třída byla zřízena 
z dotačního titulu, kterou MČ Praha – Kolovraty získala OP Praha - Pól růstu ČR. Po dobu 
udržitelnosti projektu do této třídy budou přijímány děti do věku 3 let. 

Mgr. Ivana Vodičková 
- Ve školním roce 2023/2024 budou otevřeny 4 třídy prvního ročníku. Budou přijaty všechny děti 

s trvalým bydlištěm ve školském obvodu školy a děti s trvalým bydlištěm ve školském obvodu ZŠ 
Jandusů, které mají v ZŠ U Obory sourozence. 

- 6. června proběhne zápis pro děti z Ukrajiny s dočasnou ochranou. Místa k přijetí jsou. 
- Přijímací řízení na střední školy: na víceletá gymnázia podalo přihlášku 25 žáků, z toho 8 již 

přijato, u ostatních dosud přijímací řízení neukončeno. Z 97 žáků z 9. tříd zatím 12 žáků 
neobdrželo rozhodnutí o přijetí či nepřijetí. U přijímacího řízení na střední školy mají problémy 
žáci z Ukrajiny. 

Mgr. Jiří Měchura (informovala Mgr. J. Rothová) 
- 110 přijatých žádostí, 75 přijato, 11 odkladů, 13 nepřijatých, 9 přestup na jinou školu, 1 neshoda 

mezi zák. zástupci – řeší soud, 1 nevyřízený odklad. 
- 6. června proběhne zápisu pro děti z Ukrajiny s dočasnou ochranou. Cca 6 míst k přijetí. 
- Přijímací zkoušky na víceletá gymnázia – z pátých tříd 2 žáci přijati, ze sedmých tříd 4 žáci přijati. 

Z devátých tříd cca 13 žáků dosud neobdrželo rozhodnutí. 
Mgr. Vladimíra Reinerová 
- Přijato 73 dětí, 10 odkladů – proběhl i zápis pro ukrajinské děti – byly přijaty dvě.  
- 7. června proběhne ve škole akce s názvem „Hra na školu“.  
- 8 žáků je přijato na víceletá gymnázia. 
PaedDr. Petr Ptáček 
- Do školy jsou přijímáni žáci se středním až těžkým mentálním postižením. 
- Výběr uchazečů k přijetí k základnímu vzdělávání do 1. ročníku ve školním roce 2023-2024 

proběhl losováním. Podmínky k přijetí splnilo více žáků, než kolik mohla škola přijmout. 
- Do vzdělávacího programu základní škola (minimální doporučenou úrovní vzdělávání) byl přijat 

1 uchazeč. Do vzdělávací programu základní školy speciální byli přijati 2 uchazeči. 
Mgr. Jiravová Čapková Andrea 
- Přijímání dětí do mateřské školy stále není ukončeno. 
- Kapacita školy bude naplněna. 
Mgr. Ivana Šormová 
- V tuto dobu probíhají zápisy do ZUŠ a postupové zkoušky. 
- ZUŠ v letošním školním roce zahájila výuku „Malí flétnisté“ pro děti MŠ Sluneční v objektu 

V Bytovkách 803.  
 
4) Workshop pro učitele na téma LGBT (zhodnocení), náměty pro další vzdělávání v rámci MČ. 
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- Konání Workshopu zhodnotili přítomní ředitelé kladně. Lektor přiblížil toto velmi komplikované a 
citlivé téma ve školním prostředí. Je požadavek na zopakování pro další zájemce. Na školy byly 
zaslány prezentace lektora, včetně výkladu ombudsmana ke stanovisku nálezu v protokolu ČŠI. 
 

5)  Finanční gramotnost pro žáky ZŠ 
- Finanční gramotnost bude pokračovat, je nezbytné tento seminář pro žáky základních škol 

modernizovat s ohledem na aktuální potřeby společnosti. 
 
6) Zapojení ZŠ, MŠ do akcí MČ 
- Předsedkyně komise poděkovala všem, kteří se zúčastnili akcí organizovaných městskou částí 

(např. oslavy vánočních, velikonočních svátků…….). Přizvala ostatní přítomné k účasti a ke 
spolupráci. 

 
7) Příprava akce na Přijímačky na nečisto pro žáky 9. tříd ZŠ z Prahy 22 pro testy CERMAT ve 

školním roce 2024/2025. 
F. Musil navrhl pod záštitou městské části uskutečnit tzv. zkoušky nanečisto (matematika a český 
jazyk) pro uhříněveské žáky 9. tříd, mimo prostory základních škol. MČ by zaplatila testy a zařídila 
prostory (např. muzeum). Cílem je, aby si žáci vyzkoušeli pocit neznámého prostředí, získání 
praxe a zpřístupnění testů všem žákům. 
Přítomní ředitelé informovali, že přípravy na PZ pro žáky devátých tříd organizují sami, využívají 
dostupných testů, žáci mají možnost zjišťovat úroveň svých dovedností. Navíc žáci se připravují 
na zkoušky sami na webových stránkách (www.cermat.cz) a z vlastních zkušeností ředitelé 
potvrdili, že rodiče přípravu na přijímací zkoušky svým dětem platí. Další zkoušky nanečisto 
nepovažují za důvodné. 
Bylo domluveno, že organizaci přijímacích zkoušek nanečisto zorganizují školy tzv. výměnou žáků 
škol i učitelů. Zapojí se i ZŠ Kolovraty. 

 
8) Vývoj populace (využití demografického portálu) 

Vstup do demografického portálu je placenou službou, se kterou MČ Praha 22 pracuje a má do 
ní přístup pod vlastním heslem. Demografický portál pracuje s údaji „nově narození, přistěhovalí, 
vystěhovalí, živě narození, zemřelí“. MČ pracuje dále s údaji z evidence obyvatelstva a 
statistickými údaji, které jsou školami zpracovávány ve Správě dat MŠMT. Aby mohly být výstupy 
v demografickém portálu přesnější, aktualizuje stavební úřad data k výstavbě bytů a rodinných 
domů pro následující období, včetně informace o rozpracovanosti projektů/záměrů jednotlivých 
investorů. 
V posledních letech je přibližně stejný počet žáků/dětí, které přicházejí k zápisu a přibližně a 
stejný počet odkladů povinné školní docházky. Pro MČ jsou důležité informace ze statistických 
údajů o naplněnosti prvních tříd, naplnění kapacity MŠ a ZŠ, které jsou vyplňovány k 30. 9. 2023. 
Demografický portál je dobrým pomocníkem, který umožňuje nahlédnout do demografického 
vývoje, avšak nezohlední – zda a jak investoři/developeři budou rychlí s výstavbou, kdo bude 
kupovat byty a domy, zda mladí, kteří budou mít děti, nebo starší již bezdětní občané. 
Nezohlední, zda obyvatelstvo bude migrovat z velkých do menších měst, kde ve školách jsou 
volná místa nebo dostupnější sociální a zdravotní služby. Nepočítá se změnou ekonomické 
situace a vládou avizovaným vývojem a změnami v oblasti školství – navýšení kapacit ve třídách 
ZŠ, MŠ, povinné dodržení školských obvodů, prodloužení povinné školní docházky.….. 
Do MČ se budou stěhovat určité procento mladých lidí, kteří budou míst děti. Např. nyní víme, 
že přichází generace narozená v 90. letech, u které je předpoklad, že bude mít děti, ale je v počtu 
statisticky slabou generací.  

http://www.cermat.cz/
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MČ potřebuje určitě mateřskou i základní školu už vzhledem k naplněnosti stávajících škol, 
naplněnosti školní jídelny a tělocvičen. Volnočasové organizace volají po možnosti rozšíření 
svých aktivit. Nové školy by umožnily snížit počty dětí/žáků/ve třídách, zlepšit podmínky pro 
výchovu a vzdělávání, rozšířit odborné učebny, zázemí pro pedagogy a zejména zázemí pro 
školní družinu. 

 
9) Různé 
- H. Vagenknechtová – MŠ Nad Volyňkou nebude otevřena v září 2023. Pro vytvoření dětské 

skupiny se hledají prostory. Pro vznik lesní mateřské školky se hledají vhodní provozovatelé. 
Pokud nebudou přijaty všechny děti do mateřských škol pro školní rok 2023/2024 bude městská 
část hledat pro tyto děti umístění v jiných mateřských školách. Nabídla, že akce „Běh pro dobrou 
věc“ se může stát součástí akcí organizovaných městskou částí jako např. Den dětí….. 

- R. Pecáková – zhodnotila společnou s MŠ Za Nadýmačem pro děti a rodiče s názvem „Běh pro 
dobrou věc“ jejíž výtěžek cca 10 000 Kč byl věnován na podporu chlapečka s genetickým 
onemocněním. Na vánočním jarmarku se vybralo celkem 40 000 Kč.  

- Mgr. I. Vodičková – rádi se připojí aktivitám organizovaným MŠ Sluneční a MŠ Za Nadýmačem. 
- Mgr. J. Rothová – informovala, že v rámci projektu ERASMUS na škole ZŠ Jandusů působili ve 

dnech 15. - 19. 5. učitelé z Řecka. 
- PaedDr. P. Ptáček – informoval, že po dlouhém řízení bude zahájena v areálu školy výstavby 

výdejna stravy. Dále informoval o nedostatku prostor k výuce. V současné době má škola 12 tříd 
ale 11 učeben. 

- Mgr. I. Šormová – koncert ZUŠ LYRA 10. června 2023 od 18.00 hodin v Muzeu Uhříněves. 
 
10) Odpovědi na dotazy členky komise paní Mgr. Jany Chladné 
 

a) Jaký je stav přípravy/ realizace MŠ Za Volyňkou. Předpokládá se vyhlášení zápisu i pro tuto školku 
ještě pro školní rok 2023/24? 

- očekáváme přidělení účelové dotace z MHMP až v září 2023 
- probíhá zpracování projektové dokumentace pro sloučené řízení, dokumentace pro výběr 

zhotovitele a prováděcí dokumentace 
b) Jaký je stav přípravy Lesní mateřské školy? Dle posledních informací jsou o realizaci projektu 2 

zájemci. V jaké fázi je prosím příprava? 
- jeden zájemce svůj zájem už negoval 
-    s druhým zájemcem proběhla schůzka k podobnostem na stavebním úřadě, v jeho zájmu však 

zcela určitě není provozovat LŠ již v tomto kalendářním roce (pokud, tak nejdříve od 09/24) 
c) Jaký je stav založení dětské skupiny v Uhříněvsi, hledá se/ povedlo se najít vhodný prostor? 
- hledáme vhodné prostory v souvislosti s výzvou NPO, případně pronájem 
d) Jakým způsobem bude řešena kapacita na ZŠ ve školním roce 24/25, kde se plánuje otevřít 

pouze 6 tříd, nikoliv 7, jak tomu bylo v předchozích letech. 
- z údajů z evidence obyvatelstva aktualizovaných v květnu, počet dětí, které mají přijít k zápisu 

2024/2025 je 27 dětí na třídu. S ohledem na počty odkladů 10% v každé škole zatím vyplývá, že 6 
tříd bude stačit. 

e) Kolik % dětí v posledních letech nastupuje na ZŠ s odkladem? Evidujeme nějaký trend, nebo se 
podíl odkladů výrazně nemění? 

- podíl odkladů se výrazně nemění. Je to cca 10 % z podaných žádostí k zápisu do každé ZŠ. 
f) Kolik % dětí většinou nastupuje na jinou ZŠ. Evidujeme nějaký trend? Hodnotili jste někdy 

důvody rodičů pro volbu jiné školy? 
- z počtu dětí z údajů evidence obyvatelstva nepřijde k zápisu cca 15% 
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- trendem jsou soukromé školy, zahraniční školy – vzdělávání i mimo území ČR, jiné základní školy – 
děti se stěhují v průběhu zápisu, nebo zbytku školního roku 

- děti-cizinci, jsou nedohledatelní,  na uvedené adrese většinou nebydlí. 
g) Ráda bych navázala na dotazy zastupitelky Radky Motlochové. Pokud má MČ přístup 

k demografickému portálu či jiným zdrojům k predikci demografického vývoje, mohla by být data 
odprezentována na dalším jednání komise? 

- ano MČ Praha 22 má placené přístupy do demografického portálu a přístup pod vlastním heslem. 
- čekáme na aktuální výstupy stavebního úřadu na vývoj výstavby v dalších letech. 
- pokud bude možné data zpracovat ve formě prezentace lze je představit členům na některém 

z dalších jednání školské komise. 
h) V rámci demografické studie z roku 2017 je doporučováno provádět její aktualizaci každé 3-4 

roky. Kapitola k vývoji populace byla částečně zpracována také v rámci strategického plánu 2023, 
který je z roku 2020. V tomto nebo příštím roce by měla být demografická studie opět 
aktualizována. Je toto v plánu? 

- aktualizace demografické studie z května 2017 není v plánu. 
 
 
Zapsala:  
Pavlína Harantová, tajemnice ŠK 
 
 
Ověřila:  
Mgr. Jitka Rothová, předsedkyně ŠK 
 


